
 

 

       Barcelona, 1 de juny 2024 

 

ACTA ASSEMBLEA GENERAL ORDINARIA 

Assemblea de la Fedaració Catalana de Billar el dia 1 de juny 2024 al Club de Billar Monforte. 

ORDRE DEL DIA: 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta anterior. 

2.- Informe de tresorera: Aprovació, si s’escau, tancament exercici 2023 i pressupost 2024 i 2025. 

3.- Informe President. 

4.- Propostes esportives de la Junta Directiva. 

5.- Propostes dels assembleistes. 

6.- Precs i preguntes. 

 

S’inicia la reunió a les 10:00 hores en el Club de Billar Monforte. 

 

Els clubs assistents són: C.B. Monforte, C.B Sans, C.B Mataró, C.B. Sant Adrià, S. Coral Colón, 

C.B. Monroig, C.B. Tarragona (amb veu però sense vot), Gran Penya, C.B. Llinars, C.B. Prat, 

C.B. 2000 Cerdanyola, C.B. Manresa (amb veu però sense vot), C.B. Cervera, a les 12 hores 

s'incorpora C.B. Vilanova (amb veu però sense vot), com a assembleistes per l'estament de 

jugadors, arbitres i tècnics són presents Francesc Varela, Francesc Cantero i Josep Ramón 

Molina respectivament, i com a membres de la Junta Directiva, Sr. Fonellosa, Sr. Oliver, Sr. 

Lozano, Sr. Gili, Sr. Bonet, Sr Hernández, Sr. Varela, Sr Cantero, Sra Hermida, Sr. Montes, Sr. 

Martinez i Sr. Zuleta així mateix és present l'administratiu de la federació Sr. Moreno. 

 

En primer lloc el president, agraeix la presència dels assembleistes i demana un minut de silencia 

en honor als companys que han mort durant la el passat any. 

 

Tot seguit passa a llegir l’acta anterior que es aprovada per unanimitat. 

 

S’exposa la memòria econòmica i tancament de l’exercici 2023 i pressupost del 2024 i 2025. Es 

aprovat per unanimitat. 

 

INFORME DEL PRESIDENT  

 

El president agraeix la feina que han fet tots els seus companys de Junta Directiva, en especial 

al director esportiu Francisco Hernández i al Vicepresident 1er Jordi Oliver per la constant i 

permanent implicació en el dia a dia de la FCB, també posa de manifest el magnífic treball que 

realitza l'administratiu de la federació el Sr. Armando Moreno. Gracies a tots. 

 

Ha sigut una temporada on hem continuat recuperant algun clubs i jugadors, i hem assolit fer 

totes les competicions. 

A nivell econòmic cal destacar que la FCB ha tingut uns guanys de 1.078,57€ disposem al banc 

uns 80.000€ i no tenim deutes. 

 

En relació a la subvenció general del 2024 informa que està presentada però encara estem 

pendent de la seva aprovació. 



 

 

 

Estem treballant per potenciar el pool com les 5 quilles, està previst crear uns opens de nova 

creació. 

 

Estem treballant en diversos ajuntaments per intentar portar el billar a les escoles. 

 

Hem de continuar dins del conveni. Aquest any hi haurà eleccions a la RFEB i necessitem quans 

mes assembleistes catalans millor. Pren la paraula el Sr. Oliver i explica a tots els assistents la 

seva decisió de presentar-se a les eleccions de la RFEB que es faran en el darrer trimestre del 

present any. 

 

Entrem a valorar les propostes esportives i calendari previst de la temporada 2024/2025. 

 

PROPOSTES ESPORTIVES DE LA JUNTA DIRECTIVA: 

 

1.- A totes les competicions de grups els jugadors han de ser presents a la sala abans de 

començar la competició per evitar problemes d'organització. 

 

14 vots a favor, s’aprova. 

 

2.- A causa dels problemes detectats aquesta temporada quan falta un jugador als grups de 3 

jugadors, la FCB proposa que sempre que se sàpiga amb anterioritat, la FCB pot repescar un 

jugador ja eliminat o en el cas de no trobar-lo que el club organitzador pugui posar un jugador de 

la mateixa categoria o inferior, sempre que vagi correctament uniformat. 

 

14 vots a favor, s’aprova. 

 

3.- Vestimenta, després de diversos anys insistint en el compliment de la vestimenta i veient que 

encara hi ha jugadors que no ho fan, la FCB proposa que qualsevol jugador que no vagi 

convenientment uniformat no pugui jugar la competició. 

 

14 vots a favor, s’aprova. 

 

4.- Fitxatges lliga 4 modalitats, a l'assemblea de juny del 2023 es va aprovar que podia jugador 

dos fitxatges alhora a la lliga, però en cap moment es va parlar de la quantitat de fitxatges que 

es podien fer, veient que la normativa feta a la temporada 2017-18 diuen que només es poden 

fitxar dos jugadors per lliga i que aquest any deguda a un error no s'ha tingut en compte, la FCB 

proposa que es voti si volem continuar amb la normativa anterior o habilitar que es puguin fitxar 

quants jugadors es vulguin tenint clar que només en poden jugar dos alhora. 

 

4 vots a favor, 9 en contra i 1 abstenció, es rebutja. 

 

5.- Actualització reglaments 5 quilles i Biathló, pren la paraula el Sr. Pau Bonet explicant el 

reglament de les 5 quilles per a la temporada 2024-2025. 

 

13 vots a favor 1 abstenció en tots dos reglaments, s’aproven.  

 



 

 

 

PROPOSTES DEL C.B. 2000 CERDANYOLA 

 

1.- Introduir el control de temps per tirada a 40 segons, el control es podria fer mitjançant 

marcador, cronòmetre de taula o mòbil. 

 

10 vots en contra 4 a favor, es rebutja. 

 

2.- Lliga de les 4 modalitats, avançar l'inici de les partides a les 9 hores. 

 

13 vots en contra 1 a favor, es rebutja. 

 

3.- Proposem que quan un jugador sense mitjana oficial, a les prèvies d'una competició individual 

joc amb una mitjana que correspongui a dues categories menys, pugi automàticament una 

categoria i ja no continuï jugant. 

 

13 vots en contra 1 a favor, es rebutja. 

 

PROPOSTES DEL C.B. SANTS 

 

1.- De la Lliga de les Quatre Modalitats, en el reglament article V suprimir l'apartat 2.c i que el 

campió sigui d'un enfrontament a KO directe entre els equips implicats. 

 

15 vots a favor, s’aprova. 

 

2.- Es proposa que qualsevol jugador que no pugui jugar un Open no puntuï, si la no presentació 

és per causa justificada no s'aplicarà cap punt de penalització restant, lògicament, els punts que 

defensava en aquesta prova i en el cas que no es justifica l'absència restarà els punts que  

defensava mes una penalització que acordarà el Comitè Esportiu d'aquesta federació. 

 

6 vots a favor, 3 en contra i 5 abstencions, s’aprova. 

 

El Comitè Esportiu ha acordat amb posterioritat a aquesta Assemblea que la penalització 

sigui de menys 20 punts. 

 

Causa justificada sense aportar documentació que justifiqui l'absència o l'abandonament 

de la competició no puntuarà en aquesta prova. 

 

Causa justificada aportant la documentació que acrediti la no presentació o 

abandonament de la competició, sumarà els punts de la darrera posició de la fase on va 

competir. 

 

Causa no justificada, no presentació o abandonament de la competició sense aportar cap 

tipus de documentació s'aplicaran 20 punts de penalització. 

 

 



 

 

3.- Categoria jugadors, a l'AGO de l'any passat es va aprovar que un jugador que no tingui mitjana 

haurà de disputar un mínim de 4 partides a 3 bandes i 3 a joc curt per establir la mitjana inicial. 

Aquestes partides es faran a nivell social i el president o director esportiu del club donarà el 

resultat a la FCB per incloure'l dins del rànquing de cada modalitat de joc es va aprovar per 

unanimitat, aquesta proposta feta l'any passat pel C.B. Sants és relativa a la situació inicial, però 

per jugar les competicions de Catalunya haurà d'acreditar 4 partides a 3 bandes o 3 a JDS per 

jugar al grup que li correspongui, en cas contrari ho farà a la divisió immediatament inferior. 

 

7 vots a favor, 4 en contra i 4 abstencions, s’aprova. 

 

4.- Sobre les comunicacions dels resultats es proposa que les competicions que es disputin en 

dissabte es comuniquin els resultats a les 22.00 hores i en cas que sigui en diumenge a les 15.00 

hores. 

 

6 vots a a favor, 9 en contra, es rebutja. 

 

5.- Als grups de tres jugadors es proposa que l'ordre dels enfrontaments siguin 2-3, 1 contra 

perdedor i 1 contra guanyador primera partida a excepció que al grup hi hagi dos jugadors del 

mateix club que jugarien la primera partida. 

 

9 vots a favor 6 en contra, s’aprova. 

 

6.- Es proposa que el pol de competició es col·loqui dins dels pantalons tal com es fa ara als 

opens de la RFEB. 

 

13 vots a favor 1 en contra, s’aprova. 

 

7.- Es proposa que quan es produeixi un empat entre dos o més equips, es comuniqui de manera 

formal quin és l’ordre definitiu i les dades que corresponen i confirmen que això es tal com 

dictamini el Comité de Competició en l’aplicació de la regla corresponent. 

 

5 vots a favor, 9 en contra 1 abstenció, es rebutja. 

 

PROPOSTES C.B. CERVERA 

 

1.- Lliga de les 4 modalitats, es proposa ampliar el nombre d'equips en divisió d'honor i 1a divisió 

a 8 equips. 

 

S'aprova per unanimitat. 

 

PROPOSTES C.B. TARRAGONA 

 

1.- Lliga 4 modalitats 1a categoria, es proposa augmentar les distàncies, lliure a 150 caramboles 

i quadre 47/2 a 125. 

 

3 vots a favor, 10 en contra i 2 abstencions, es rebutja. 

 



 

 

2.- Pre-prèvies i prèvies jocs de sèrie, es proposa que els grups siguin de 4 jugadors. 

 

4 vots a favor, 11 en contra, es rebutja. 

 

3.- Lliga de 3 modalitats, es proposa jugar els dissabtes. 

 

15 vots en contra, es rebutja. 

 

PROPOSTES C.B. LLINARS 

 

1.- Convocatòria única per a campionats de Catalunya individuals. 

 

1 vot a favor, 14 en contra, es rebutja. 

 

2.- Lliga catalana 3 bandes, es proposa canviar el nom de la 1a divisió per divisió d´honor i en 

conseqüència a la resta de divisions. 

15 vots a favor, s’aprova. 

 

3.- Es proposa suprimir divisions i fases prèvies de joc curt. 

 

1 vot a favor, 14 en contra, es rebuja.  

 

4.- Augmentar l'assignació per als clubs organitzadors d'opens proposen augmentar en 5€ la 

quota d'inscripció per al club organitzador. 

 

15 vots a favor, s’aprova. 

 

5.- Es proposa organitzar un open de 3 bandes per a jugadors amb una mitjana inferior a 0,600. 

 

15 vot a favor, s’aprova. El C.B Llinars es compromet a fer la prova pilot. 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

C.B. Sant Adrià sol·licita que les finals de Catalunya es disputin en clubs que tinguin càmeres, 

no s'accepta però s'indica que per a la temporada que ve s'intentarà incloure a les subvencions 

la instal·lació de càmeres als clubs que no en disposen. 

 

C.B. 2000 Cerdanyola, pregunta si és possible la delegació de vot a les Assemblees, se li indica 

que els Estatuts de la FCB només hi ha aquesta possibilitat per al vicepresident del Club. 

 

C.B. Mataró pregunta si hi haurà coincidència amb la lliga catalana i la lliga nacional, se li diu que 

és molt possible que coincideixin dates a les dues competicions. 

 

 

 

 

 



 

 

 

Finalitza la Assemblea a les 13:30 hores. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


